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Monumentenzorg krijgt onkosten vergoed 

Salsbach volhardtin 
plannen landhuis Knip | 
WILLEMSTAD — In plaats 

van de kritiek publiekelijk te 
spuien, zou de Stichting Mo- 
numentenzorg beter met een 
voorstel naar het Be- 
„uurscollege kunnen komen 

om de kwestie van Landhuis 
Knip af te wikkelen. Gedepu- 
teerde Salsbach blijft in ieder 
eval van mening dat het 
andhuis een jeugdproject 
moet worden en niet in ge- 
bruik genomen mag worden 
als restaurant. Indien de 
Stichting Monumentenzorg 
zich daar niet mee kan vereni- 
gen, zal het BC de kosten van 
restauratie terug betalen. 
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Hanneke van 
Kouwen 

wnd hoofd- 
redactrice 

PER 1 JANUARI is Han- 
neke van Kouwen be- 

Dat liet gedeputeerde Angel 
Salsbach desgevraagd weten in 
reactie op uitspraken van de 
voorzitter van de Stichting Mo- 
numentenzorg, Jacky Voges. 
Die had tegenover de Amigoe 
verklaard dat de stichting twee 
jaar geleden het landhuis op ver- 
zoek van de overheid heeft geres- 
taureerd. Daarbij was de toezeg- 
ging gedaan dat het landhuis zou 
worden overgedragen aan de 
stichting. Alleen op die voor- 
waarden heeft Monumenten- 
zorg de onkosten van ruim 1 mil- 
joen gulden gemaakt. 

Angel Salsbach erkende dat 
het landhuis nog niet officieel is 
overgedragen. Hij verklaarde 
evenwel dat het hem ter ore was 
gekomen dat de Stichting Monu- 
mentenzorg er een restaurant in 
wilde openen. Daar is de gedepu- 
teerde het absoluut niet mee 
eens en dat wil hij voorkomen. 
Salsbach’s plannen zijn om het 
landhuis ter beschikking te stel- 
len van de dienst Jeugdzaken. 
Het landhuis moet dan volgens 
de oude gebruiken worden inge- 
richt en er komen ateliers met 
historische muziekinstrumen- 
ten en andere handenarbeid- ar- 
tikelen die door jongeren ver- 
vaardigd worden. Het is een cul- 
tuurmonument dat niet weer 
een van de zovele restaurants 
mag herbergen, aldus Salsbach. 

Het is volgens hem geen pro- 
bleem als de Stichting Monu- 
mentenzorg de rekening van res- 

noemd tot waarnemend 
hoofdredactrice van de 
AMIGOE. Zij trad in dienst 
bij de Amigoe op 15 juli 
1984 en is sindsdien 
werkzaam op de lokale re- 
dactie. Hanneke van Kou- 
wen heeft de School voor 
Journalistiek in Utrecht 
afgerond en keerde direct 
daarna terug naar Cura- 
cao om bij de Amigoe te 
gaan werken. 

tauratie van het landhuis dan bij 
de overheid indient. Die reke-. | 
ning zal dan betaald worden, al- 
dus Salsbach die er zeker van is 
daar de steun van het Be- 
stuurscollege voor te krijgen. In 
april hoopt de genere de 
annen van het landhuisrondte 
ebben. Voor die tijd moet ook de 

overdracht aan de stichting of 
een andere regeling, gereed zijn. 

Amigoe. 
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Bea van Delden 

waarnemend hoofd 

Radio Hoyer 

WILLEMSTAD — Vanaf 1 ja- 
nuari 1988 fungeert redactrice 
Bea van Delden als waarnemend 
hoofd van de redactie van Radio 
Hoyer bij afwezigheid van hoofd- 
redacteur Frans Heiligers. Mej. 
Van Delden werkt van medio 
1984 als lid van de redactie van 
Radio Hoyer. Voorheen heeft zij 
als journaliste gewerkt bij de 
dagbladen Beurs- en Nieuwsbe- 
richten en La Prensa. 
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Edwin Abath zanger 1987 

Claudius Philips 
musicus van jaar 
ORANJESTAD — In de stu- 

dio van TeleAruba had de 
jaarlijkse uitreiking van de 
«Oscars» in de Arubaanse 
muziekwereld plaats. Hierbij 

bleken dat Claudius Philips 
tot de musicus van het jaar en 

Edwin Abath tot de zanger 
van het jaar zijn gekozen. 

Het eind van het jaar muziek- 
evenement werd opgedragen 
aan de Arubaanse zanger Jossy 
Brokke, die daarvoor de nodige 
hulde en een fraai plakkaat in 
ontvangst mocht nemen. Jossy 
Brokke heeft de afgelopen tien 
jaar in Nederland gewoond en 

daar een uitstekende naam ge- 
vestigd op zang- en muziekge- 
bied. 

De overige personen/groepen, 
die op deze avond door Promoci- 
on Cultural Aruba (PCA) een on- 
derscheiding in ontvangst 
mochten nemen, waren: 
jeugdzangroep: Pierewietje, 
jeugdzanger: Cesar Olarte, zang 
du Erin (Croes) bl ml ed 
sell), grupo tipico: Ola Tropical, 
Bannink, ures, muziek di- 
rector: Franklin Granadillo, 
componist: Chicho Kock en 
dansgroep: Teatro di Danza Aru- 
bano. 
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Pittsburgs kamermuziek-concert 

Muzikaal goed begin 
van ’88 op St. Maarten 
VOOR HET DERDE achte- 
reenvolgende jaar, en voor 
de tweede keer in de katho- 
lieke kerk van Grand Case, 
heeft een groep van het 
Pittsburgh Symphony Or- 
kest een gevarieerd prog- 
ramma van kamermuziek 
gepresenteerd, en daar- 
mee een goed begin ge- 
maakt voor de Sintmaar- 
tense kunstkalender van 
1988. 
De historische en culturele 

stichting van St Maarten, die 
de avond ”traditie- getrouw” 
organiseerde, was er ook dit- 
maal in geslaagd het ge- 
zelschap over te halen St 
Maarten aan te doen op hun 
reis van Haiti naar St Barth’s, 
en de belofte te ontlokken St 
Maarten jaarlijks in hun 
tournee op te nemen; 

Vier van de zes artiesten 
waren ook het vorig jaar van 
de partij. Bijzondere indruk 
maakte de “nieuwe” pianist 
Ralph Zitterbart, wiens 
technische weergave van 
Beethovens pianosonata 
”Waldstein” op:zeer hoog ni- 

veau stond. Ook maakte hij 
van Debussy’s ”Au clair de la 
lune” een sprankelend levend 
stuk. : 

De tweede “nieuwkomer” 
was de gitarist Irvin 
Kauffman, die in bepaalde 
stukken ook de cellopartij 
speelde. Vooral als gitarist 
hield hij zijn gehoor in de ban, 
waar hij enerzijdsenergiek en 
anderzijs gevoelig zijn instru- 
ment bespeelde, met name in 
zijn solo-optreden. Op mees- 
terlijke wijze vertolkte hij on- 
der andere preludes van Villa 
Lobos en enkele Spaanse dan- 
sen, bekend als Malagefa, 
een Flamenco-dans uit 
Andalucía. 
Het concert werd geopend 

met een piano- kwartet van 
Mozart, waarbij het hamo- 
nieuze samenspel van de pia- 
nist, de cellist en de violisten 
Brian Reagin en Frances De- 
broff heel duidelijk tot uit- 
drukking kwam, en waar het 
karakter van kamermuziek 
op uitmuntende wijze werd 
gedemonstreerd. Ook werden 
stukken gespeeld van 

Tets HOV Ate 

in de katholieke kerk van 
Grand Case werd kamermuziek 
ten gehore gebracht door het 
Pittsburgh Symphony Orkest. De 
foto’s geven een beeld van de con- 
certerenden en van het nieuwe 
kerkgebouw 

Brahms, Poulanc en Pagan- 
nini, welke laatste bekend is 
als componist van vioolmu- 
ziek en minder bekend als 
componist van enkele sona- 
ta’s voor viool en gitaar. Het 
publiek mocht van een paar 
genieten. De klarinet (be- 
speeld door James Wilson) 
zorgde ook voor mooie bege- 
leiding. Toch hadden we per- 
soonlijk meer klarinet- stuk- 
ken willen horen waar het 
timbre van de klarinet mooier 
tot zijn recht zou komen. 
De sopraan Claudia Be- 

nack tenslotte, die het vorig 
jaar alopviel door haar welda- 
dig aandoende mimiek en 
technisch zeer goede stembe- 
heersing, gaf de indruk zich 
nu meer ”thuis” te voelen in 
Grand Case, door het gemak 
waarmee zij enkele aria’s ten 
gehore bracht, zoals uit La 
Boheme van Puccini. Het pu- 
bliek, onder wie een groep van 
de ”troisieme age club” die 
met een bus uit Marigot was 
gekomen, keerde voldaan 
naar huis terug. Het nieuwe 
jaar was muzikaal goed in- 
gezet. 
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Tentoonstelling 
\in Synagoge 
WILLEMSTAD — Vandaag 
vindt de officiële opening plaats 
van een foto- tentoonstelling, die 
gen is op het boek ”Sep- 
ardim” van Piet Huisman, inde 

patio van de Synagoge Mikvé Is- 
raël te Hanchi Snoa. Tijdens de. 
opening zal Huisman een lezing 
en een diashow houden. De ten- 
toonstelling is georganiseerd 
door het Joods Cultureel- Histo- 
risch Museum en de congregatie 
Mikvé Israël - Emanuel. 
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| Tentoonstelling 
Elvis Marchena. 
in Akademia 

WILLEMSTAD — Zonda- 
gochtend om half elf wordt in de 
aula van de Akademia di Arte 
een tentoonstelling geopend van 
schilderijen in gouache van de 
kunstenaar Elvis Marchena. 
Marchena heeft van 1976 tot 

1978 teken-en schilderlessen ge- 
volgd aan de Akademia. Hij stu- 
deert momenteel aan de Ho- 
geschool der Beeldende Kunsten 
in Utrecht aande afdeling Archi- 
tectonische Vormgeving en Au, 
tonoom (vrij) Schilderen. 
De tentoonstelling is gereali- 

seerd het Cultureel Centrum 
Curacao in samenwerking met 
de dienst Cultuur en de Aka- 
demia. 
Marchena zegt over zijn ten- 

toonstelling: "Ik heb getracht om 
door middel van lijnenspel en 
kleur een afwisseling te creëren 
in beweging en rust en de waar- 
nemer mee te nemen in mijn in- 
terpretatie van de wereld van’ 
vormen”. 

De expositie blijft geopend tot 
en met 16 januari. De ope- 
ningstijden zijn van acht tot 
twaalf uur ’s morgens. Dinsdag, 
woensdag en donderdag kan 
men ook er ook terecht van zeven 
tot tien uur ’s avonds. 
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WILLEMSTAD — Gedepu- 
teerde Angel Salsbach van 
Onderwijs moet erkennen dat 
het niveau van de beheersing 
van vreemde talen, gedaald 
is. Dat is evenwel niet te wij- 
ten aan het Papiamentu 
meent de gedeputeerde. De 
overheid onderkent het feit 
en doet er alles aan om het ni- 
veau van de leerkrachten op 
te vijzelen door middel van 
bijscholings- cursussen. Ook 
de ouders en in feite de hele 
gemeenschap hebben echter 
een taak. Kinderen moeten 
bijvoorbeeld gestimuleerd 
worden om te lezen. 

De gedeputeerde reageerde 
hiermee desgevraagd op de pu= 
blieke discussie die is losgebrò- 
ken nadat Martin Vlietman van 
het Princess Beach Hotel aan- 
kondigde een studie tegaan ver- 
richten naar de kennis van 
“reemde talen onder de lokale 

\_evolking. Dat idee juicht 
Salsbach toe en Vlietman kan re- 

kenen opde medewerking vande 
overheid. 

Salsbach erkent ook een da- 
ling van het niveau in de kennis 
van vreemde talen en het Neder- 
lands te hebben waargenomen. 
Een veelheid van factoren is 
daar schuldig aan, meent de be- 
windsman. Hij zei op één punt 
van mening met Vlietman te 
verschillen: niet het Papiamen- 
tu is de schuld dat andere talen 
nu slechter beheerst worden. De 
gedeputeerde beklemtoonde ook 
dat het Papiamentu níet als 
voertaal op de scholen is inge- 
voerd maar als vak. De laatste 
tijd wordt steeds vaker de ver- 
keerde indruk gewekt als zou er 

«shop dè lagere scholen in Papia- 
mentu onderwezen worden. Dat 
is absoluut niet waar: er wordt 
nog altijd Nederlands gespro- 
ken, aldus Salsbach. . 

Voordat het vak Papiamentu 
veranderd in voertaal Papia-- 
mentu moet er nog heel wat ge- 
beuren. De kennis van deze taal 

Salsbach onderkent daling 
niveau kennis vreemde talen 

moet dan eerst geoptimaliseerd 
worden, liet Salsbach weten. Dat 
het daar op den duur naar toe 
gent, lijkt wel een feit te zijn voor 
e bewindsman. Zeker omdat 

verschillende onderzoeken van 
taaldeskundigen, hebben aan- 
getoond dat het voor kinderen 
eenvoudiger is om vreemdetalen 
vanuit de moedertaal te leren. 

”Ik ben tegen middelmatig- 
heid”, zei Salsbach die daarom 
van mening is dat ook de kennis 
vande Nederlandsetaal weer op- 
gevijzeld dient te worden omdat 
dat detaal is waarin onderwezen 
wordt. ”We kunnen ons de luxe 
niet veroorloven alleen kenniste 
hebben van het Papiamentu 
daar er slechts drie eilanden ter 
wereld zijn waar deze taal ge- 
sproken wordt. Voor de noodza- 
kelijke communicätie met het 
buitenland en in het belang van 
het toerisme, moet de bevolking 
meerdere talen beheersen.” 
Op de vraag hoe Salsbach 

denkt de moeilijke taak om het 
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Conflict-situatie maakt beheer onmogelijk 

Stichting landgoed Knip 
legt werkzaamheden neer 
WILLEMSTAD — De thans 

heersende situatie omtrent 
het Landhuis Knip en de om- 
liggende faciliteiten noemt de 
Stichting Landgoed Knip in 
e brief aan het bestuurscol- 
Ie,» ”ongezond”, Niet alleen 
loopt hierdoor een cultureel- 
historisch patrimonium ge- 
vaar, maar ook een aantal 
aantrekkelijke baaifacilitei- 
ten kunnen schade oplopen, 
zo vreest de stichting. De be- 
stuursleden van de stichting 
hebben dan ook besloten hun 
ontslag in te dienen. 
Twee jaar geleden werd 

Landhuis Knip gerestaureerd 
door de Stichting Monumenten- 
zorg die in de veronderstelling 

“_ verkeerde dat het landhuis na de 
restauratie aan de stichting zou 
worden overgedragen. Begin ja- 
nuari 1987 werd door het be- 
stuurscollegeen destichting Mo- 
numentenzorg de stichting 
Landgoed Knip opgericht met 
als doelstellingen het landgoed 
te beheren, ontwikkelen, ex- 
loiteren en te onderhouden. 

Daarbij werd beelen gemeld 
dat de jeugd in de culturele en 
toeristische ontwikkeling van 

het landgoed betrokken moest 
worden. 

Reeds een half jaar na de op- 
richting van deze stichting, war 
ren de problemen zo groot dat er 
een brief naar het Bestuurscolle- 
ge ging om opheldering te vra- 
gen. Daarin wordt gemeld dat de 
HE emt van het be- 
stuursculiege het voor de 
stichting moeilijk maken om het 
landgoed op commerciele wijze 
te exploiteren. Ook detegenstrij- 
digheid tussen de beleidsvoorne- 
mens van het BC en de wensen 
van de stichting Monumenten- 
zorg werden door de stichting 
Landgoed Knip als “zeer moei- 
lijk” betiteld. 

”Het bestuur is de mening toe- 
gedaan dat een goed functione- 
rende stichting dan alleen zin 
heeft, indien op een volwaardige 
manier kan worden tegemoet ge- 
komen aan de eerste doelstelling 
van de stichting, namelijk het 
beheer, ontwikkelen, ex- 
ploiteren en onderhouden vande 
gebouwen, baaien en gronden 
die behoren tot het Landgoed 
Knip.” 
Op die brief ig nooit antwoord 

gekomen, laat de stichting we- 

ten in een tweede brief die op 6 
januari aan het Bestuurscollege 
werd gestuurd. De in de eerste 
brief genoemde knelpunten be- 
staan nog steeds, laten de be- 
stuursleden weten: een volstrekt 
disfunctionele structuur tussen 
het bestuurscollege, dienst 
Jeugdzaken en de stichtin 
Landgoed Knip. Een duidelij 
verschil van opvatting over de | 
exploitatie- mogelijkheden voor | 
het landhuis Knip en het feit dat 
het landhuis niet overgedragen 
is. 
Dé Amigoe berichtte al eerder 
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niveaute verbeteren, aan te pak- 
ken, liet hij weten dat de over- 
heid daar al mee begonnen is. Er 
moet bij de leerkrachten begon- 
nen worden. Voor hen worden 
bijscholings- cursussen georga- 
niseerd; bijvoorbeeld in het vak 
Nederlands, didactiek en peda- 
gogiek omdat het ook noodzake- 
lijk is om de onderwijs- metho- 
den aan te passen aan de moder- 
ne maatschappij. 
Toch kan de schuld volgens 

Salsbach niet alleen op het on- 
derwijs geschoven worden. Als 
de kinderen thuis niet met ande- 
re talen dan Papiamentu ge- 
confronteerd worden, komen ze 
daar op schoal alleen mee in aan- 
raking. De ouders hoeven niet al- 
lerlei vreemde talen thuis te 
gaan praten, maar zouden de 
kinderen wel moeten stimuleren 
om in andere talen boeken te le- 
zen. Dat is een belangrijk 
hulpmiddel waar veel te weinig 
gebruik van wordt gemaakt. 
meent Salsbach. 

over.de menings- verschillen 
over het landhuis. Gedeputeerde 
Angel Salsbach is niet van plan 
om het landhúis‘tolgens de ‘af- 
spraak over te dragen aan de 
stichting Monumentenzorg om- 
dat hij het niet eens is met hun. 
commerciele plannen voor het 
landhuis. Salsbach wil dat het 
een jeugdproject wordt waar 
jongeren handenarbeid- artike- 
len vervaardigen en te koop aan- 
bieden. Bovendien zou het 
landhuis volgens oude gebrui- 
ken ingericht moeten worden als 
een mini- museum. 

ZATERDAG 9 JANUARI 1988 

__ Cursus muzikale 
vorming 

WILLEMSTAD — In het ka- 
der van het project Muzikale 
vorming’ begint de dienst Cultu- 
rele Zaken 11 februari een cur- 
sus in de Ancilla Domini huis- 
houdschool. De cursus wordt ge- 
houden van acht uur tot half tien 

’g avonds. alg 
„Belangstellenden kunnen 

zich aanmelden bij genoemde 
dienst, via telefoonnummer 
613900, voor 31 januari. Meer in- 
lichtingen kan men krijgen bij R. 
Yankey van dezelfde dienst. 



haventours groot succes 
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Van der Wouden richt bedrijf op: 

Toeristische stads- en 

WILLEMSTAD — Ge- 
zien de enorme belangstel- 
ling die er bestaat voor de 
stads- en haven- tours die 
architect Anco van der 
Wouden al twee jaar ver- 
zorgt, heeft hij onlangs het 
bedrijf Old City Tours NV 
opgerichten reeds één gids 
in dienst genomen. Het ligt 
in de bedoeling het aantal 
tours uit te breiden, onder 
andere met een eiland- 
tour in jeeps langs de ver- 
schillende landhuizen. Het 
cultureel- historische as- 
pect blijft voorop staan 
voor Van der Wouden die 

zijn hart verslingerd heeft 
aan de vele historische 
panden op het eiland. 

ledere donderdagavond 
kan men in Otrobanda een 
groep toeristen door de stra- 
ten zien slenteren. Vaak gaan 
de hoofden als op commando 
allen tegelijk omhoog als gids 
Anco van der Wouden iets 
vertelt over de daken en de 
versieringen op de huizen. 
Twee jaar geleden begon de 
architect als een soort hobby 
met deze tour, hetgeen inmid- 
dels is uitgegroeid tot een be- 
drijfje dat vele plannen in d 
maak heeft. - 
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Samen met Wim Snelders 
vande DROV, die eind decem- 
ber terugkeerde naar Neder- 
land. heeft Anco van de Wou- 
den al eens een folder ge- 
maakt met een kaart en aller- 
lei wetenswaardigheden van 
de binnenstad. De eerste vijf- 
duizend exemplaren waren 
snel verkocht en onlangs ver- 
scheen een herziene folder, 
waar de kinderziektes uit 
zijn, op de markt. Daarnaast 
werd onlangs een "Old City 
Tours” folder vervaardigd, 
speciaal gericht op Otroban- 
da en bedoeld als attractie 
voor de stadstour. Hiervoor 
werd financiele medewer- 
king verkregen van de CPA. 
De folder ligt in de verschil- 
lende hotels en Anco van der 
Wouden merkt nu al dat er 
een grotere toeloop is van toe- 

risten, aangetrokken door de 
attractieve, kleurrijke folder. 

Ook voor de haventour be- 
staat steeds meer belangstel- 
ling. Het zijn voornamelijk de 
Canadese en Europese toeris- 
ten die zich tot dit soort tours 
voelen aangetrokken, legt 
Vander Wouden uit. Ook veel 
lokale mensen, die bijvoor- 
beeld gasten uit Nederland 
over hebben, bellen hem op 
voor deelname aan de tours. 
Dit zonder dat er reclame is 
gemaakt op de lokale markt. 
De lokale deelnemers blijken 
vaak ‘toerist in eigen land’ te 
zijn en staan regelmatig 
perplex van hetgeen ze op de 
tocht allemaal zien. Velen 
hebben toch geen weet van de 
prachtige architectuur in 
Otrobanda, aldus Van der 
Wouden. 

Dit jaar wil hij zich ook 
gaan richten op cruise- toeris- 
ten. Dat is echter een zeer 
moeilijke markt om in door te 
dringen. Daarnaast wil Van 
der Wouden het aantal tours 
uitbreiden, met een ei- 
landtour langs de landhuizen 
en eventueel met een tour 
door Punda omdat daar, naast 
het ’shopping- center’ nog een 
hele hoopte zien is.Overigens 
is er ook een eilandmap in de 
maak. Daar is veel vraag 
naar. Op die kaarten zullen 
alle landhuizen met foto's en 
andere illustraties vermeld 
worden, zodat de toeristen er 
ook op eigen houtje op uit 
kunnen. 
Voor deelname aan de 

stads- of haven- tours, kan 
men tijdens kantooruren bel- 
len op de nummers 613550 of 
72803. 
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Op Sint Maarten 

Workshop voor 
toneelspelers 
PHILIPSBURG — Het depar- 

tement van Cultuur, in samen- 
werking met de St Maarten on 
the Arts, Radio Hollands Kwar- 
tier en mede gesponsord door 
OKSNA heeft alle toneelgroe- 
pen uitgenodigd om deel te ne- 
men aan een workshop waarin 
verschillende aspecten van deto- 
neelkunst zullen worden behan- 
deld. De bijeenkomst zal worden 
geleid door Rufus Collins, Ian 
Valz, John Leerdam, Laura 
Quast en Helene Kamperve 


